
Anadolu Üniversitesi Açıköğretim, İktisat ve· İşletme Fakülteleri Özel Sayısı Mayıs 1998 

Üniversite' de yeni dönem 
P

rof. Dr. Engin Ataç'ın ~ek
törlüğü ile Anadolu Uni
versitesi'nde yeni bir dö

nem başladı. 
Prof. Dr. Akar Öcal'ın 31 Ara

lık 1997 günü görev süresinin 
dolması nedeniyle, 15 Aralık 
1997 günü yapılan rektörlük se
çiminde, 407 öğretim üyesin
den oy kullanan 388 öğretim 
üyesinin 295'inin (% 78'inin) 
oyun~ alarak ilk sırada seçile.n 
ve YOK listesinde de birinci sı
rada yer alan Prof. Dr. Engin 
Ataç, Cumhurbaşkanı Süley
man Demirel tarafından Ana
dolu Üniversitesi Rektörlüğüne 
atandı. Prof. Dr. Ataç, Rektör 
Yardımcılıklarına Prof. Dr. Fev
zi Sürmeli, Prof. Dr. Atilla Bar
kana, Prof. Dr. Nüvit Gerek, 
Prof. Dr. Nezih Varcan ve Prof. 
Dr. Haluk Gürgen'i getirdi. 

Üniversite'de yeni yönetim (soldan sağa): Prof. Dr. Haluk GÜJKen, Prof. Dr. Nüvit Gerek, Prof. Dr. Fevzi 

Sürmeli, Rektör Prof. Dr. Engin Ataç, Prof. Dr. Atilla Barkana, Prof. Dr. Nezih Varcan. 

Rektör Prof. Dr. Engin ATAÇ 

Prof. Dr. Engin Ataç'ın 
Rektörlüğü ile Anadolu 

Üniversitesi'nde yeni bir 
dönem başladı. _ 

Üniversite'de yeni dönemle 
birlikte Açıköğretim 

Fakültesi Dekanlığı'na Prof. 
Dr. Ali Ekrem Özkul, İktisat 
Fakültesi Dekanlığı'na Prof. 

Dr. Ramazan Geylan 
atandı. İşletme Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Özcan 
Uçkan görevine devam 

ediyor. 

Pı:,of. Dr. Engin Ataç, "Anado
lu Universitesi, şimdiye kadar 
olduğu gibi bundan böyle debi
liınin aydınlık izinde ve Ata
türk 'ün çizdiği yolda, ülkemizin 
bilim ve kültür yaşamına katkı
larını yükselterek syrdürecek
tir" dedi. Anadolu üniversitesi 
Rektörlüğü'nün kendisi için 
büyük bir onw kaynağı olduğu
nu söyleyen Ataç, "Hedefimiz, 
üniversitemizin bilimsel üreti
minin niteliğini ve niceliğini ar
tırmak, bilim düzeyini yükselt
mektir" şeklinde hedeflerini 
vurguladı. • 

Anadolu Universitesi'ni ku
rı.un içi .ve kmumlararası reka
bete yönlendirerek akademik 
üretkenliği artırmayı ve yabancı 
üniversitelerle işbirliğini hedef
lediğini belirten Ataç, "Eğitim 
birimlerimizde, ders program
lannı 2000'li yıllann insanını 
yetiştirecek şekilde gözden geçi-

ıiyoıuz. Bu değişimin amacı, 
öğı·encilerimize temel ve çağ
daş bilgiler yanında özgür dü
şünce alışkanlığını kazandır
mak ve onların kültür, sanat ve 
spor etkinliklerini gerçekleştire
cekleri bir ortam içinde yaratıcı, 
araştırıo, girişimci bireyler ola
rak yetişmelerini sağlamaktır" 
dedi. 

"Bir üniversitenin gelişmişli
ği, kütüphanesinin zenginliğiy
le değerlendirilir" diyen Prof. 
Dr. Ataç, Kütiıphane'nin sayısal 
ortama geçeceğini, hizmet süre
sinin arttınlacağını, aynca fa
külte, yüksekokul ve enstitüle
rin seçilmiş temsilcilerinden 
oluşan bir komisyonun da kat
kısıyla CD, kitap ve süreli yayın
lann alımırnn gerçekleştiıilece-
ğini söyleJi. . 

Rektör Ataç, Anadolu Univer
sitesi 'nin öğı·enci ve tüm çalı
şanlannı~ yanısıra bulunduğu 
yöreye karşı da soıiımluluklan 
olduğunu, dolayısıyla ulusal ve 

uluslararası etkinliklere en ge
niş katılımın sağlanması, bu
mm için de valilik, belediyeler, 
sanayi, meslek odaları, basm ve 
diğer yerel kuruluşlarla ilişkile
rin geliştiıilmesi gereğine de
ğindi. Ataç, yöresel sorunların 
çözümüne katkıda bulunacak 
bilimsel, kültiırel ve sanatsal ça
lışmaların gerçekleştirilmesi 
için tüm kaynakların seferber 
edileceğini de sözleıine ekledi. 

Yeni Dekanlar 

Anadolu Üniversitesi Açıköğ
retim Fakültesi D~kanlığına 
Prof. Dr. Ali Ekrem Ozkul, ikti
sat Fakültesi Dekanlığına Prqf. 
Dr. Ramazan Ceylan atandı. Iş
letme Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Özcan Uçkan ise görevine 
devam ediyor. Uzaktan eğitim 
veren Fakültelerin Dekanları 
şunlan söylediler: 
Açıköğı·etim Fakültesi Deka-

nı Prof. Dr. Ali Ekı-em Özkul, 
uzaktan eğitim sisteminin gü
nümüzde özellikle gelişmekte 
olan ve örgün eğitim kapasitesi 
sınırlı olan ülkeler açısından 
mekan ve zaman kısıtlannı or
tadan kaldırarak önemli bir 
eğitim fırsatı sağladığını söy
ledi. 

İktisat Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Ramazan Ceylan, uzaktan 
öğretim yönteminin, öğrencile
rin yaptıkları işte üretkenlik
leıini sürdürerek, yaşamlarında 
önemli değişiklikler yapına.dan 
eğitim almalannı sağlayan bir 
sis~em olduğunu kaydetti. 

Işletıne Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Özcan Uçkan, 'Hızlı 

· nüfus artı ı, çarpık kentleşme, 
kaynak yetersizliği, eğitim 
alanında. çeşitli sorunlara 
neden olmaktadır. Bıı sonınla.n 
gidermek için teknoloji des
teğinden ve uzaktan eğitimden 
yararlanmak bir zonmhılıık ol
muştur" dedi. 

Eğitim sisteminde "uzaktan eğitim" bir zorunluluktur 
köğretim, İktisat ve İşlet

Fakülteleri Dekanları, 
k e~tim sistemi için 

uzaktan eğitnnin bir zorunlu
hık olduFu belirterek, şunla-
rı söylediler: · 

Prof. Dr. Ali Ekrem Özkul 
(Açıköğrctim Fakültesi Dekanı) 

Prof. Dr. Ali 
Ekrem Özkul, 
"Uzaktan eği
tim sistemi, 
günümüzde 
özellikle geliş
mekte olan ve 
örgün eğitim 
kapasitesi sı
nırlı olan ül
keler açısın

dan mekan ve zaman kısıtlarım 
orı.a<lan kaldırarak önemli bir 
eğit.i!J-1 fırsatı sağlamaktadır" de
di. Ozkul, eğitim ihtiyacını gi
denne fırsatım arayan büyük kit
lelere, maddi olanaklan eğitim 

giderlerini karşılamakta yetersiz 
kalanlara, örgün öğret.im kapasi
tesinin dı~ında kalanlara, evle
ıinden ayı,lma olanağı olmayan
lara ve engellilere, uzaktan eği
tim yoluyla eğitim olanağı sunul
dnğuf!_ll ifade etti. 2000'li yıllar
da AOF' e düşen görevin yeni 
teknoloji ve yöntemleri uygula
yarak uzaktan eğitim sisteminin 
etkinliğini artırmak oldl}ğımu 
vurgulayan Prof. Dr. Ozkul, 
"An1acımız, daha esnek, daha 
aktif öğrenme süreçlerinin sağ
landığı, daha yüksek etkileşimli, 
ülkenin eğitim ihtiyaçlarına. gö
re planlanmış uzaktan eğitim 
modellerine geçişi sağlanıaktır" 
şeklinde konuştu. 

. Prof. Dr. Ramazan Geylan 
(Iktisat Fakültesi Dekanı) 

Prof. Dr0 Ramazan Ceylan, 
"Anadolu Universitesi'nin uzak
tan eğitim yapan üç fakültesin
den birisi olarak yaklaşık 200 bin 

öğrenciye hiz
met veriyo
ruz" dedi. Oğ
renci !erinin 
yapısının üni
versiteleıin ör
gün öğrencile
rine kıyasla ol
dukça farklı 
olduğunun al-

• tını çizen Cey
lan; "Oğrencilerimizin büyük 
bir kısmının belli bir işi var. Oğ
rencilerimiz ülkemizin her yöre
sine ve nırt dışına dağılmış du
rumda. Oğrenci kitlemiz farklı 
yaş ve farklı gelir gruplarından 
olt!şuyor" dedi. 
Oğrencilerinin tümüyle ortak 

olan tek yönünün; onların oku
ma, öğrenme ve yüksek eğitim 
yapabilme isteği olduğıına deği
nen Ceylan, Açıköğretim yönte
minin, öğrencileıin yaptıkları iş
te üretkenliklerini sürdürerek 
yaşaınlannda önemli değişiklik-

ler yapmadan eğitim almalaı·ını 
sağlayan bir sistem olduğımu 
söyledi. Ceylan, yeni yönetim 
olarak öncelik verdikleri konula
rı ise şöyle belirtti: İktisat Fakül
tesi imajının yı.iksetilmesi ve ka
muoyunun güven, destek ve 
sempatisinin aı·tınlması, meztuı
ların yasalaıfa teminat altına 
alınmış haklarının her ortamda 
korunması, ders programlarını 
güncelleştirilerek başarı düzeyi 
düşük derslerle ilgili yeni düzen
lemelere gidilmesi, akademik 
danışmanlık hizmetleri ile bilgi
sayar destekli eğitim hizmetleri
nin yeniden yapılmasıyla amaca 
uygun hale getirilmesi. 

Prof. Dr. Özcan Uçkan 
(İşletme Fakültesi Dekanı) 

Prof. Dr. Özcan Uçkaıı, hızlı 
nüfus artışı, hızlı ve çarpık kerıt
leşme, kaynak yetersizliğinin ül
kemizdeki çeşitli sektörlerde ol
duğıı gibi eğitim alaıu içinde de 

çeşitli sorunlara neden olduğu
nu belirterek; "Eğitim si,stemi
nin nedenleı-i bunlarla sınırlı 
kalmamakta, öğreticilerin nite
lik ve nicelikleri, öğı·eum mater
yallerinin yetersizliği sistemin 
sorı.ınlaıını dal1a <la karınaşık
laştınnaktadır" dedi. 

E ğ i t i ın d e rn,-,,--:---,..,.....,...,,.,,.---, 
teknoloji des
teğinden ya
rar l anmanın 
gerekliliği üze
rinde duran 
Uçkan; "Fa
kültemiz de 
eğitim sistemi 
içinde kendisi
ne düşen gö
revleri yeıine getirmeye yönelik 
olarak, işletme dalmdaki çağdaş 
bilgi, uygulanıa ve yakla.şımlaı·ı, 
sayılan yüzbinlerle ölçülebilen 
öğrencilerine eğitim teknolojisi 
desteğiyle sunmak için çaba gös
termektedir" dedi. 



Haber 
AÖF Büroları iyile,ıiriliyor 
Yurt çapındaki AÖF 
Bürolarının daha fonk
siyonel olması ve 
öğrenciye daha iyi 
hizmet vermesi 
amacıyla iyileştirme 
çalışmaları yapı I ıyor. 

ı\ ÖF Bürolan'nın iyileştirilme
~i için çalışmalar başlatıldı. 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Fev
zi Süımdi, ara sınavlar için yur
da dağılan görevlilerden gittik
leıi yerdeki Açıköğretim Bürola
n 'na. ilişkin rapor istendiğini be-

linerek; "Bu sa.yede bürolar 
hakkında dunım saptaması ya
pılarak da.ha fonksiyonel, da.ha 

iyi hizmet veren, üniversiteye ve 
üniversite öğrencisine yakışır 

büroların oluştmulma.sı için ça
lışıyonız" dedi. 

Bu arada, Açıköğı·etim Fakül
tesi'nin büro sayısı ise 76'ya ulaş
tı. Hakkari, Ardahan, Iğdır, Os
maniye, Karabük ve Kilis dışında 
Açıköğı·etim Bürosu bulunma
yan il kalmadı. 

Prof. Dr. Fevzi Sinmeli, smav 
merkezleri konusunda ise bir il
de sınav yapılabilmesi için o ilde 
Açıköğretim Bürosu bulunması 
gerektiğini vurguladı. Büronun 
açılabilmesi için de o yerdeki 
mahalli idarenin isteğinin olma
sı ve ayıxa orada bir fakülte ya 
da yii.ksekokul bulıınma.sı gerek
tiğine işaret etti. 

Muhasebe Uygulamaları kitabı 
ı\ na.dolu Üniversitesi'nin u
I"ızaktan öğretim sistemi ile 
eğitim veren İşletme, İktisat ve 
Açıköğretim Fakülteleri'nin 
ikinci sırufında. ders kitabı ola
rak okutulan Muhasebe Uygula
maları, 1995 yılında kaleme 
alındı. Kitabın editörlüğü Prof. 
Dr. Fevzi Sürmeli ta.rafından ya
pıldı. 

Muhasebe Uygulamaları kita
bı 20 üniteden ve iki ana bölüm
den oluşmakta. Envanter İşlem
leıi'ni konu alan birinci bölü
mün yazarlığını Prof. Dr. Yılmaz 
Benligiray ile Doç. Dr. Nurten 
Erdoğan yaptılar. Şirketler Mu
hasebesi'ni konu alan ikinci bö
lüm ise; Prof. Dr. Sabıi Bektöre, 
Prof. Dr. Davut Aydın ve Prof. 
Dr. Yılmaz Benligiray tarafından 
yazıldı. 

Uzaktan öğretim tekniğine uy
gun şekilde hazırlanmış olan ki-

Muhasebe Uygnlaroalan 
kitabı iki ana bölümden 
ve 20 üniteden oluşmak
ta. Kitabın y.wırlığını, 
Prof. Dr Y ılroaz 
Benligiray, Prof. Dr. 
Davut Aydın, Prof. Dr. 
Sabri Bektöre, Doç, Dr 
Nu.rtenErdoğan.;editör
lüğü Prof. Dr. Fevzi Sür
meli yapmakta. 

tapta oldukça kapsamlı konula.
nn son derece açık ve kolayca 
anlaşılabilir bir sa.delikte ve her 
bir konunun anlaşılma.sım ko
laylaştırıcı ömeklerle destekle
nerek kaleme alınmış olması 

dikkat çekici. 
Ayrıca her ünitenin ilk sayfa

sında yer alan uyanlar ile ünite 

sonlarındaki özetler ve her bir 
ünitenin sonunda yer alan çok 
sayıda.ki soru, öğrencinin kendi 
kendine çalışmasını kolayla.şu

ran, üniteler arasında ilişki ku
nılmasını ve tüm dikkatin ince
leyen konular üzerinde toplan
masını sağlayan özellikler olarak 
karşımıza çıkmakta. 

SINAV TAKVİMİ 
Açıköğretim, İşl. ve 1kt. Fakülteleri 
Açıköğretim, İşl. ve 1kt. Fakülteleri (M Sınavı) 
AÖF Sağlık Programlan 
AÖF Tanın ve Veterinerlik Önlisans Prog. 
AÖF Batı Avrupa Programlan 

final Sınavı 
6-7 Haziran 1998 
6-7 Haziran 1998 
13-14 Haziran 1998 
13-14 Haziran 1998 
13-14 Haziran 1998 

Bütünleme Sınavı 
5-6 Eylül 1998 
5-6 Eylül 1998 
12-13 Eylül 1998 
12-13 Eylül 1998 
12-13 Eylül 1998 

İlköğretim Öğr. Lisans Tamam.Prog. Ara Sınav;13-14 Haziran 1998 Firutl;_ 12-13 Eylül 1998 
Bütünleme; 21-22 Kasım 1998 
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Kayıt dönemlerm~eld kontenjan sorunu ortadan lcaldınldı, 

AÖF, İktisat ve İşletme Fakültelerine kayıt kolaylaştı 

Kontenjanlar kaldınldı 
ÖS.S'den 105 puan alan herkese eğitim kapısı 
~dı. Bundan böyle Açıköğretim, İktisat ve 
İşletme Fakülteleri sınırsız sayıda ö!renci alabile
cek; kontenjan sıkıntısı yaşanmayacak. 
Tırkiye'de geniş bir .kitleye 

eğitim olanağı sağlayan 

Açıköğı'etim, İktisat ve 
İşletme Fakülteleıi, 
ÖSYM'nin belirlediği kon
tenjanları kaldırdı. Anadolu 
Üniversitesi Rektön"ı Prof. 
Dr. Engirı Ataç tarafından ya
pılan açıklamada, Öğrenci 
Seçme Sınavı'nda (ÖSS) 105 
puan alan herkesin başvuru
sunun kabul edileceği bildi
rildi. Ataç, ''Daha önce bö
lümlere aynlan kontenjanlar 
dolınay.ıbiliyör ve .birtakım ,sı
kıntılar yaşanabiliyordu. Bu 
nedenle. belirli bir konteaja.n 
koJmuyoruz. Btınurt somıcu 
olarak herhangi bil- bôlfünde 
teı:cih }'Jğılması olursa on'l.l da 
çöziımleyebiliıiz" dedi. 

Ataç, "Önceden, örueğiıı 
İktisat Böliımıi'niın belfrli bir 
kontenjanı vardı. Ancak, bu 
kontenjan bazen gelen talep
lerle dolm1ıyordu. Yani sağ-

hksız koşullar oluşabiliyordu. 

Bu nedenle biz kontenjan sı
nırlamasını kaldırdık" şeklin

de konuştu. 
Rektör Prof. Dr. Ata.Ç, her

hangi bir böliı.mdc tercih yı
ğılması olınası durumunda, 
başvurulara açık olunduğıınu 

ve bu sorunu da çözecekleıi
ni açıkladı. 

Ataç, "Siyasiler bir ara iıni
versite sınavlan içiu 'konten
janları kaldmlık' diyorlardı 

ya; işte şimdi biz de Aç1köğı·e
tim, İşletme ve İktisat Fakül
telerimiz için kontenjanları 
kaldırdık" diye konuştu. 
Anadohı Üniversitesi'nin 

gerçekleştirdiği bu uygulaına 
ile Öğrenci Seçme Sınavı·~ 
nda.rı 105 p11a11 alan herkese 
eğitim olanağı sağlanırken, 

uygulamanın unıversitc 

öğrenci a<laylan tarafından 

da olumlu karşılandığı kay
dedildi. 

~-~~~~~~8!1 .. ~~•··.1s, 
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İlk hedef eği.timcle kalite 
Rektör Engin Ataç, 
eğitimde kalitenin 

arttırılmasının 
koşullarını açıkladı. 

Anadolu Üniversitesi Rektöıü 
Prof. Dr. Engin Ataç, rektörlük 
seçimi döneminden itibaren 
üzerinde ısrarla durduğu eği
timde kalitenin artırılması ile il
gili hedefi.erini açıkladı. Eğitim
de kalite ıınsunınun, nitelikli 
öğrenci, bilgi sahibi öğretim ele
manı ve zengin bir kütüphane 
ile sağlanabileceğini belirten 
Ataç, aynca eğitimde kalitenin 
artırılması sonucunda kaliteli 
mezunlarla piyasada egemenli
ğin sağlanabileceğini ve Anado
lu Üniversitesi'nin de hakettiği 

yere böylelikle gelebileceğini 

söyledi. Rektör Ataç, öğrenci ni
teliğinin sağlanmasında, Anado
hı Universitesi'nin 40. Yıl bursu
nun büyük önem taşıdığını, 

ÖSS-ÖYS sınavında herhangi 
bir puan türünde ilk beş binde 
yer alan ve Anadolu Üniversite
si'ne kayıt yaptıran öğrencilere 

aylık 40 milyon TL. karşılıksız 

burs verileceğini bildirdi. 
Rektör Ataç, bu uygulama ile 

Anadolu Üniversitesi'ne talebin 
artırılması amacı taşıdıklarını ve 
öğrenciye cazip koşulların sağ- · 

!anması düşüncesinde oldukla
rını kaydetti. 

Anadolu Üniversitesi'ni öğ
rencilere tanıtmak ve tercih et
melerinde çekicilik yaratılması
nın yanında eğitimde kalitenin 
artırılması için zorunlu yabancı 
dil eğitiminin her bölümde veıi
leceğine değinen Ataç, hazırlık 
sınıfında verilecek olan zonınlu 
yabancı dil programının, eğitim
de kalitenin sağlanmasında ikin
ci önemli adım olduğunu vurgu
ladı. Rektör Ataç, bu yıl ÖSYM 
kataloğuna giren yabancı dil 
projesi ve 40 milyon 1L başarı 
bursu ile nitelikli öğrencilerin 

Anadolu Üniversitesi'ne çekil
mesinin ilk önemli hedefleri ol
duğıınü ifade etti. 
Eğitim kalitesinin artırılması 

çalışmaları içinde bu iki unsur 
dışında ders programlarının 
gözden geçirileceğini vurgula
yarı Ataç, alanlarında uzman öğ
retim elemanlarının üniversite
ye ilgilerinin çekilebilmesi için 
döner sermayeden ek ödeme
nin başlatıldığını belirtti. 

Ataç, bilgili öğretim elemaıu, 
nitelikli öğrenci, Kütüphane ve 
Dokümantasyon Merkezi'nin 
daha da gelişmesiyle ortaya çıka
cak olaıı kaliteli eğitim unsurla
rıyla, donanım sahibi mezunla
rın yetiştiıilebileceğini, -böylece 
piyasada kurulacak hakimiyet ile 
Anadolu Üniversitesi'nin hak et
tiği yere geleceğini sözlerine ek
ledi. 

İngiltere Açık Üniversitesi ile işbirliği 
İngiltere Açık Üniversitesi Güneybatı Bölge 
Başkanı Açı.köğretim Fakültesi'ni ziyaret ederek 
iki üniversite arasında işbirliği konusunda 
göıüşmelerde bulundu. 

İngiltere Açık Üniversitesi Gü
neybatı Bölge Başkanı Susaıı 

Clayton, 15 Mayıs 1998 tarihin
de Anadolu Ünversitesi Açıköğ
retim Fakültesi'ni ziyaret ede
rek çeşitli incelemelerde bulun
du. 

4-8 Mayıs 1998 tarihleıi aı·asın

da Ankara'da yapılan il. Ulusla
rarası Uzaktan Eğitim Sempoz
yı.ımu'na çağıılı konuşmacı ola
rak katılan ve "Öğrenci Destek 
Hizmetlerinin Niteliğinin Arttı
rılması" konusunda bir sunuş 
yapan İngiltere Açık Üniversite
si Güneybatı Bölge Başkanı Su
san Clayton, sempozyum sonra
sında Açıköğı·etiın Fakültesi De
kanı Prof. Dr. Ali Ekrem Öz
kul'un komığıı olarak Eskişe

hir'e geldi ve üniversitemizde 

çeşitli incelemelerde bulundu. 
Yapılan görı.1.şmeler sonucun

da, İngiliz Açık Üniversitesi ve 
Anadolu Üniversitesi Açıköğre
tim Fakültesi" arasında daha sıkı 
bir işbirliğinin oluşturulmasına 
kaı·aı· veıildi. 

AÖF Dekanı Prof. Dr. Ali Ek
rem Özkul, Clayton'a Anadolu 
Üniversitesi bünyesinde uzaktan 
eğitim veren fakülteleri konu
sunda bilgi vererek iki üniversite 
arasında işbirliği yapılması 

konusunda görı-ışme yaptı. 
Clayton, AÖF Dekaıı Yardım

cısı Prof. Dr. Mehmet Kesim ile 
de görüşerek Açıköğı·etim'in 

teknik altyapısı hakkında bilgi 
aldı; televizyon stüdyolannı 

gezerek çekimleri ve kurgu 
çalışmalaı·ını izledi. 

Din görevlilerine önlisans 

1: . 

görev yap 
örevUlerine Anpra 
,.ı(\Q~doluÜhiy~r.: 

sit~leri, bir öntJşins 
programını ortaklaşa 

yürOtecekler. 

Diyanet İşleri Başkanlığı'na 
bağlı din g~revlilerine Anadolu 
ve Ankara Universiteleıi'nin or
taklaşa yürütecekleri bir projey
le önlisarıs programı uygulana
cak 

Diyarı et İşleri Başkanlığı' nda
ki din görevlileıini kapsayacak 
~nlisans programında, Ankara 
Universitesi'nin akademik so
rumluluğu üstlenerek ders ki
taplarının hazırlanması~ı ger
çekleştireceği, Anadolu Univer
sitesi Açıköğretim Fakültesi'nin 
de sadece teknik açıdan yardım
cı _olacağı bi!dirildi. 

ilahiyat Onlisans Programı 
hakkında gazetemize açıklama
da bulunan Rektör Prof. Dr. En-

gin Ataç, din adamlaıının eğitil
mesi konustınun çok önemli ol
duğumı söyleyerek, b~ amaç 
doğruluısunda ~ıkara Universi
tesi ile Diyanet Işleri Başkanlı
ğı 'na bağlı din görevlilerinin 
eğitilmesi projesini birlikte uy
gulayacaklarynı belirtti. 

Ankara Universitesi'nin bu 
projedeki bilimsel sonımluluğıı 
üstlendiğipi kaydeden Ataç, 
Anadolu Universitesi'nin ise ki
tapların basılması, darıışmaıılık 
hizmetlerinin yapılması ve tele
vizyon yayınları gibi projeye tek
nik destek sağlanacağını kaydet
ti. 

Bu projenin sadece Diyanet İş
leri Başkanlığı'rıa bağlı olan din 

görevlilerini kapsadığını ifade 
eden Ataç, önlisarıs programma 
dahil olmak isteyen din adamla
rının ÖSS sınavından en az 105 
puaıı almalaıı gerektiğini söyle
di. 

İki yıllık önlisans prograrımu 
en fazla dört yıl içinde tamamla
yarıların diploma alabileceğini 
kaydeden Ataç, dört yılda başarı
lı olamayanlaıın bu program
dan çıkarılacağını açıkladı. 

Rektör Engin Ataç yaptığı 
açıklamada, uygulanacak oları 
önlisans programından başarılı 
olanlaı·a verilecek diplomanın 
sadece Diyanet İşleıi Başkanlığı 
hizmetlerinde geçerli olacağmı 
sözlerine ekledi. 

İÖLTP'nin TV'de 
yayın saatleri 

İlköğretim Öğretınenliği Li
sans Tamamlaına Programı'nın 
televizyondaki yayın saatleıi bel
li oldu. Televizyondaki İÖLTP 
dersleıi 25 Mayıs'ta başlayacak 
ve 24 Temmuz'da bitecek. 

Ilköğretim Öğretınenliği Li
saııs Tamamlama Programı 'nda 
okuyaı1 öğı·enciler, ders prog
ramlarını TRT2'de Pazaı·tesi-Sa
lı-Çarşaınba ve Perşembe gCınle
ri 8:40-9:00 saatleri arasında; 

TRT4'de hafta içi her gün 
12:40-13:00 ve 19:00-19:20 saat
leri aı·asında izleyebilecekler. 

Açıköğretim 
hızla gelişiyor 

Üniversitemizin uzaktan egı
tim yöntemiyle eğitim veren 
Açıköğretim, İktisat ve İşletme 
Fakültelerinin ilk yıllarla kıyasla
namayacak derecede bir geliş

me içeıisinde olduğıı bildiıildi. 
Fırat Üniversitesi öğretim üye

lerinden Prof. Dr Asaf Varol, 
BT Haber dergisindeki köşeya
zısmda AÖF'ün ilk yıllarıyla gü
nümüzün dunımmıu karşılaşu
rarak şöyle dedi: "Artık askere 
geç gitmek için AÖF'de öğrenci 
olmak yeterli olmuyor. Çüııkü 
belirli bir süre içeıisinde başan
lı olamayanlar, askere götürülü
yor. Diğer taraftan smavlarda 
görevli elemarılaı·, işin ciddiyeti
ne vardılar; aı'tık bireysel ve top
lu kopya girişimlerine izin veril
miyor. Doğııı olan elbette ki sı
navlaı·ın, diğer örgün eğitim ya
paıı öğı·encilerin sınavları gibi 
ciddi yapılmasıdır. Çünkü yasa 
önünde bu fakülte mezunları 

da her lisans veya önlisans ıne
zunlannın sahip olduğu haklaı-a. 
sahiptiı-. AÖF mezunu olup da
ire başkanı, üniversitelerde öğ

retim elemanı gibi görevlerde 
çalışanlaı· bulıınmaktadır." Va
rol; toplumun AÖF mezunları
na daha olumlu baktığını söz
leıine ekledi. 

Klavye Öğretimi 
Sınavı 

Klavye Öğretimi dersi alan öğ
rencilerin sınavları 8-12 Haziran 
tarihleri aı·asında öğrencilerin 

bağlı oldukları AÖF Büroların
da yapılacak. AÖF Dekanlı
ğı 'ndan yapılan açıklamada, 

Klavye Öğretimi dersinin ııygu
lamalı bir ders olduğu hatırlatı
larak, öğı·encilerin sınava gir
mek için bürolan arayarak sınav 
gün ve saatini öğrenmeleri ge
rektiği; sınavda 10 parmak (E 
klavye) kt11lanılaı-ak verilen süre 
içerisinde belirli bir metni yaz
malarının isteneceği bildirildi. 
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Rektör Ata~: Hayatta ba,arıh olmak 
Anadolu Üniversitesi Rektörü 

Prof. Dr. Engin Ataç, 1982 yılın
dan bu ~a Açıköğretim Fakül
tesi'nin gelişimini Anadolu Ha
ber gazetesine değerlendirdi. 

Prof. Dr. Ataç, AÖF'ün kuıu
hıştmdan bu yana Açıköğretim'
in içinde aktif görevlerde bulu
narak 10 yılı aşkın bir süre de 
AÖF Akademik Danışmanlık 
Hizmetlerinin yürütülmesinde 
sorumluluk aldı. 

Rektör Ataç, Genel Yayın Yô
netınenimiz Doç. Dr. Ali Atıf Bir 
ve Yazı İşleri Müdürümüz Yrd. 
Doç. Dr. Halil İbrahim Gür
can 'ın Açıköğretim sistemine 
ilişkin soıularını yanıtladı: 

AÖF kuruluyor ... 

* Kuruluşundan beri aktif ola
rak görev aldığınız Açık.öğretim 
Fakültesi'ni değerlendirir misi
niz? 

Kuruluş aşamasında (1981) 
Açıköğretim Fakültesi'ne, YÖK
onayından sonra 10 bin öğrenci 
alınacağı, dalıa sonra da alına
cak öğrenci sayısının 25 bin ola
cağı bildirildi. Bu arada Rektör 
Prof. Dr. Yılmaz Büyükerşen, be
ni, Sinan Bozok'u ve Fethi Şe
niş'i İngiltere'ye, Açık Üniversi-

te'yi incelemek ve örnek bir mo
del çıkarmak amacıyla gönder
di. O zaman biz öğretim görevli
siydik. 
Açıköğretimle ilgili olarak ne 

öğrenebildiysek İngiltere'deki 
Açık Üniversite'de öğreı1dik. 
Oradan döndükLen sonra 11-12 
kişilik bir gıup oluşturuldu ve 
bu gı·up, Açıköğretim'in ne ya
pacağına ve nasıl yapacağına iliş
kin çalışmalara başladı. İktisadi 
ve İdari Bilimler kökenli bu 
gıup, kitaplann nasıl yazılacağı , 

akademik danışmanlıkların na
sıl yapılacağı ve televizyon prog
ramlarının da Sinema-Televiz
yon Okulu'rıun genç yönetmen
leriyle nasıl çekileceği çalışmala-

Rektör Prof. Dr. Engin Ataç, Türkiye'de Açıköğretim'in gelişmesini ve sorunlarını, gazetemiz Genel 
Yayın Yönetmeni Ali Atıf Bir ve Yazı işleri Müdürü Halil lbrahim Gürcan'a değerlendirdi. 

rına başladı. Böylece, kitaplar, 
televizyon programlan ve akade
mik danışmanlıklar olarak Açı
köğretim'deki çalışmanın üç 
ayağı kuruldu ve bunlara yöneti
ciler atandı. 

Çok yoğun çalışmalarla ilk ön
ce kitapların yazımına girişildi 

ve kitap yazımıııda çoğunlukla 
başka üniversitelerden hocalar 
bulundu. Buradaki temel felsefe 
de Açıköğretimi diğer üniversi
teler tanımadığı, bilmediği için 
bir tepki doğabilecekti; bunu 

. önlemek için, bu tepkiyi yumu-
şatabilmek için mümkün oldu
ğıı kadar başka üniversitelerden 
kendi alanlarında uzman hoca
ların Açıköğretim sistemine ka
tılması sağlandı. Bu da gerçek
ten iyi düzeyde gerçekleşti. Ki
tapları yazan hocalarla bire bir 
iletişim kuruldu ve onlar Eskişe
hir' e getirildi. Televizyon çekim
leri yapıldı ve Açıköğı·etim ilkin 
çok kısa sıırede yapılan ha
zırlıklarla başladı. Kitaplann ha
zırlanması ve televizyon prog
ramlanmn çekimleri yapıldı ve 
hiçbir aksama olınadan ilk öğre
tim yılını tamamladık. İlk yılki 
kitaplar altı fasiküldü. Daha son
ra fasikül sayılan azaldı. 

Bu süreç, üç-dört ay gibi çok 
kısa bir sürede gerçekleşti. Biz 
Eylül 1981 'de çalışmalara başla
dık ve kitaplarla televizyon prog
ramlarını oluşturup Ocak 
1982'de derslere başladık. Ki
tapları posta ile öğrencilerin ad
reslerine teslim olarak dağıttık. 
O yıl ara sınavları da 'ev ödevi' 
olarak öğrenci adresine soıulan 
göndcıip onların ccvaplannı yi
ne posta ile Fakülte'ye ulaştırıl
ması biçiminde yapıldı, dal1a 
sonra final ve büu)nlcme sınav
ları ÖSYM tarafından gerçekleş
tirildi. 

Bir de, kesinlikle bizim düşün
düğümüz gibi hiçbir tepki doğ
madı. Bunun temel nedenleri 
Açıköğretim Fakültesi'nin diğer 
üniversiteler üzerindeki baskıyı 
hafifletici bir etkisinin olması, 

yani bir tampon niteliği taşıması 
ve bir de çok geniş katılımın ol
masıydı. Bizde de Akademi ve 
daha sonra Üniversite olarak va
rolan birikim sayesinde, hem te
levizyon prngramlan, hem ki
taplar hem de bunların öğrenci
ye ulaştırılmasıyla Açıköğretim 

yaşama geçti ve yine o dönemde 
öğrenciler yanında halktan da 
pek çok kimse Açıköğı·etim ders 
programlarını izler oldu. 

AÖF'e kamuoyu ilgisi 

• O dönem kamuoyu daA.çık
öğretim'le çok ilgileniyordu. Bir 
ara Açık.öğretim 'le ilgili yapılan 
karikatür sayısı da çok fazlaydı. 
Kamuoyu baskısı da vardı ve 
önünüzde YAYKUR gibi kötü 
bir örnek bulunuyordu. Burada 
temel sıkıntı Açıköğretim'i ka
muoyuna benimsetmek miydi? 
<;ektiğiniz sıkıntılar neydi? 

Tabii ki birincisi, kamuoyuna 
benimsetınekti. Fakat burada in
san daha farklı yorumlar da ya
pabilir. 10 bin öğrenci için Açık
öğretim'i açıyorsunuz, 24 bin 
öğrenci alıyorsunuz; yani iki ka
tından fazla öğrenci Açıköğre
tim sistemine başvuruyor. Bu bir 
yerde ya bir çaresizliğin sonucu 
ya da YA YKUR, Mekuıpla Öğı·e
tim gibi başarısız denemelere 
rağınen insanların yüksc-köğre

ııime karşı susan1ışlığınm bir so
nucu. Ancak ilk sene sonunda 
Açıköğretiın'in diğer uygulama
lara benzemeyeceği ortaya çıktı. 
Yapılan televizyon programla
rında hiçbir aksama olmaması, 
kitapların dağıtımının sorunsuz 
yapılması ve ondan sonraki sene 
üniversite olan hemen her yer
de akademik danışmanlıkların 
başlaması, Açıköğretim'in ka
muoyunda benimsenmesini sağ
ladı. Belki de bu yüzden o dö
nemde Açıköğretim'le ilgili çok 
sayıda karikatür çizilmesi, toplu
mun ilgisini gösteriyordu. 

AÖF hızla gelişti 

* AÖF kurulduğunda zaman 
içinde öğrenci sayısının 1 O bin' -

den 600 bin'e ulaşabileceğini 

tahmin edebiliyor muydunuz? 

Öğrenci sayısının bu kadar 
büyüyebileceğini hiçbirimiz dü
şünmüyorduk. İşin başıııda 
Prof. Dr. Yılmaz Büyükerşen de 
dalıil, hiçbirimiz bunu düşün
medik. Aslında düşünmeye vak
timiz de olmadı. İşi zamanmda 
yetiştirebilmek, yayınlarda aksa
manın olmaması için yoğım bir 
çalışma içindeydik. Bu iş nasıl 

olur, nereye gider diye düşüne
miyorduk, çünkü amacımız işi 

zamanında bitirip geciktirme
den yetiştirmekti. Dal1a önceki 
YA.YKUR gibi olumsuz etkiyi or
ta.dan kaldırmak. için, "Bunlar 
da başladı, ama zamanında tele- · 
vizyon programlarını hazırlaya
madı, zamanında kitapları gön
deremedi. Dağıtımda aksanıalar 
var" dedirtmemek için hep so
luk soluğa, hep son dakikada bi
tirdik işleri. Ama bir de şu var; 
rakamların 10 binden 24 bi11e 
ulaşması da bu işin gelişiminin 
bir göstergesiydi. Ancak bugün 
600 bine ulaşacağını hiçbirimiz 
düşünmemiştik. Nitekim en son 
olarak Dünya Bankası'ııın çıkar-. 

<lığı 'Fiııancial and Develop
meııt' dergisinde, dfü1yada en 
çok öğrencisi olan üniversite 
olarak haber olduk. 

Açıköğretiınin önündeki 
engeller 

* Bu dön~m içerisinde yap
mak isteyip de yapamad.ı.klanniz 
var. Bunun önünde aşamadığı
mız birtakım engellerin olduğu
nu biliyoruz. Şu anda Açıköğre
tim'de neleri aşamıyoruz ve ne
leri yapamıyoruz? 

Olanakları sonuna kadar kul
lansanız da 600 bin öğı·enciyle 
bazı şeyleri yapmak mümkün 
değil. Ama sistemin, özellikle 
danışmanlık, televizyon prog
ramları. ve akademik danışman
lık konusunda çok daha gelişe
bileceğine inanıyonım. Öncelik
le ders programlarının mutlaka 
elden geçirilmesi gerekir. Özel
likle ders intibakları gibi bazı ko
nularda pratik çözüm yollan 
bulmak gerekiyor; ders prog
raınlannm günümüz koşulları

na göre düzenlenmesi gereki
yor. 

İkincisi televizyon programla
rının çok daha çekici olması ge
rekiyor. Televizyon prngran1lan 
bu işin viu-inidir. Televizyon 
progı·amları üniversitenin Tür
kiye'ye açılan penceresidir. Hu
kuk, Atatürk İlke ve İnkılap Tari
hi gibi programlanmızı halk da 
yaygın olarak seyrediyor. Bu 
programlaı ı daha çekici ve il- · 
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i~in yaptığınız iJin en iyisini yapın! 
ginç hale getirebilirsek, eğitim
den öğretime ve bunun da öte
sinde toplumsal faydayı çok da
ha fazla sağlayabileceğiz. Çünkü 
bu televizyon programlannı sey
redenler bir şey öğrenmek için 
olmasa bile ilginç bulduğu için 
seyretmeli. Bu arada da tabii bu
mm eğitim faydasının ve top
lumsal faydasının devreye gir
mesi gerekir. 

İngiltere'de bugün 225 bin 
öğrencinin öğrenim gördüğü 

Açık Üniversite'de akademik da
mşmanlık hizmeti 7500 kişi tara
fından sürdüıülüyor. Maalesef 
biz de bu sayı, ben akademik da
nışmanlığın yöneticisi iken 600-
650'yi geçmeınemiştir. 
Açıköğretim sistemindeki 600 

bin öğı·enciye karşılık bugün bi
ne yakın daııışmanın bulunması 
bir olumsuzluktur. Akademik 
danışmanlık sistemini yaygınlaş
tıracağız, aksi taktirde sistemin 
bu ayağı topal kalacaktır. Bu an
lamda Açıköğretim sisteminde 
akademik danışmanlığın kitap 
kadar önemli olduğunu belirt
mek gerekir. 

Akademik danışmanlıkta yüz
de 1 düzeyi bir olumsuzluknır ve 
bunu siıratle iyileştirmeye çalışı
yonız. Akademik danışmanlığı 
gereken seviyeye getirmemiz g:e
rekiyor. 
Öğı·enci bürolarının, gerçek

ten bizim üniversitemize yakışır 
biçimde hizmet vermesini başa
ramadık. Bunda hem üniversite
mizin hem de devletimizin yara
tamadığı olanaklar bu sonımı 
etkileyen önemli etkenleıin ba
şında gelmektedir. 

Yasalar yetersiz 

* Bwıu hemen açabilir miyiz? 
Bwıunla ilgili birtakım kanını 
maddesi teklifleriniz vardı. Çün
kü şu an diğer üniversitelere uy
gun y.ısalarla Açıköğretim'i yö
netmeye çalışıyorsunuz. Burada 
da birtakım sorunlar ortaya çıkı
yor. . 

Bunu AÖF kumlurken de ya
şadık. AÖF ile ilgili yönetmelik
leri biz Ankara'da karargah ku
rarak çıkardık. Sayıştay Genel 
Kurulu, Milli Eğitim Bakanlığı, 

. Maliye Bakanlığı dahil olmak 
üzere ilgili tüm kunımlara Açık
öğretim anlatıldı ve daha önce 
hiç olmayan bir mevzuat oluştu-

. nıl~u. Diğer deyişle Açıköğı·e

tinıle ilgili mevzuat 1983-1984 yı
lında, Ankara'da Açıköğretim'i 
anlatuğıınız yoğun görüşmeler 

sonucu çıkarıldı. Şu anda dahi 
Açıköğretim'i yüıi"ıten birkaç yö
netıneliktir, mevzuatımızda ha
len Açıköğretim sistemi ile ilgili 
kanun, da yoktur. Sonradan çı

kan bir karımı var, üniversitemi
zin ikiye ayı·ılması ile ilgili. Esas 
olarak Açıköğretim'le şu an yö
nettiğimiz belli yönetmelikler 
var. O bakımdan ömeğin RTÜK 
yasasında değişiklik, Açıköğre

tim'le ilgili yönetmeliklerin gü
nümüz koşullarına uydunılma
sım istiyoruz. Öğı·encilere daha 
iyi hizmet vermek için yurt dışı 
ve yurt içindeki teşkilatlanmayı 
yapabilmek için bunun mutlaka 
yasal bir çerçeveye kavuştuıul

ması gerekiyor. 
Açıköğretiın hizmetlerinin et

kin bir biçimde yürütülebilmesi 
için mali mevzuatında bugünkü 
mali mevzuattan ayı·ılması gere-

kir. Örneğin, personel istihda
mı, kiralama, satın alma, televiz
yon programlannda telif öde
melerinde kaşeli sistemin getiıil
mesi ile maddi yönden daha ra
hat çalışılabilmesi, istenilen kişi
nin görevlendirilerek kitap yazı
mını sağlamak gerekiyor. Bunla
n yapıyoruz ama, çok zor ve ço
ğtı zaman da rica ile oluyor; ge
rekli ödemeleri asgari düzeyde 
yapmaya çalışarak sağlıyoruz. 

Açıköğretim mali olanaklarının 
yani finansman olanaklarının, 

parayı kullanma kurallarının da
ha farklı olması gerekiyor. Ör
neğin, son on yıldır, AÖF büro
ları için yeni herhangi bir bina 
kiralanamıyor; biırolan iyileşti

remiyoruz. Bodrum katında, 

otogarda olan bürolarımız var. 
Bürolarımız yenileştirilmiyor, 

buralara eleman alınamıyor. Di
yarbakır' da Anadolu Üniversite
si'ne bağışlanan bir arsa var. Bu 
arsanın imar planını öğrenerek 
oraya Anadolu Üniversitesi'ne 
yakışır bir bina yapmayı tasarlı
yonız. 

Bundan sonra yapacaklanmız 
arasında, bütün vilayetlere, bele
diyelere yazı yazarak, Aııadoln 
Üniversitesi Açıköğretim büro
ları için yetecek büyüklükte arsa 
tahsis edilmesini isteyeceğiz. 

Kendi belirlemiş olduğumuz 

planlarla, bir ya da iki katlı ol
mak üzere, hem akademik da
nışmanlık hizmetlerini yürütebi
leceğimiz hem de biu-o hizmet
lerini yapabileceğimiz bir bina 
organizasyonu yapmak için çalı
şıyonız. Arsa olanağı sağlandığı 
taktirde, 5-6 yıl içerisinde, Türki
ye'nin hemen her şehı·inde ken
di binamızı yapabiliriz. Bu, da
nışmanlık sonımınıı da çözecek
tir. Çünkü bir çok ilde, akade
mik danışmanlık yapacak yer 
bulamıyoruz. Bu büyük bir 
problem. Küçük şehirlerde bu
lunan üniversiteler bize çok bü
yük yardımda bulunuyorlar ve 
bu danışmanlık hizmetinin ga
yet iyi yürüdüğünü biliyoruz, 
ama büyük şehirlerde akademik 
danışmanlık büyük bir problem. 

Öğrenci dayanışması 

* Öğrenci arkadaşlarunıza yö
nelik olarak bir mesaj verebilir 
misiniz? Çünkü toplumda artık 
açıköğretim kabul edildi; bwıu 
kimse reddetmiyor. Yaklaşık 3 
milyon AÖF öğrenci ve ailelerin
den oluşan bir nüfus var. Onlara 
gerek ça1ışmaian gerekse arala
rındaki dayanışmaları ile ilgili 
neler söylersiniz? 

21. yüzyıl bilgi çağı olarak eği
timin öneminin vurgulandığı 
bir çağ. Bana göre eğitim nere
de, nasıl olmuş hiç önemli değil. 
Önemli olan yapılan işin en iyisi
ni yapmış olmak. Yani bugünün 
insanı başarılı olmak istiyorsa, 
hangi işi yaparsa yapsın, en iyisi
ni yapmalı. 'Ben AÖF öğrencisi
yim veya bir başka üniversite öğ
rencisiyim' gibi bir psikolojisi sı
kmtıya düşmemeli. Zaten şu da 
var; öğrenci ilişkisi ile ilgtli ola
rak, en son yapılan bir ankette, 
Açıköğretim öğıencileıimiz ge
nelde 24 yaşın üzerinde olduğu 
ve belli olgunluğa eıişmiş dunı
munda olduk.lan ortaya çıkmış-

nr. Bunlar gayet biliııçli, oku
mak isteyen bir kitle. Sadece 
Açıköğı·etim öğrencileri için de
ğil, bütün öğrenciler için aynı 
şey söz konusu; bayatta başanlı 
olmak için, yapacaklan şeyi en 
iyi şekilde yapacak şekilde krn
dilcrini yetiştirmeleri gerekiyor. 
Şu veya bu üniversiteden mezun 
olmak önemli değil, kişi bir 
ayakkabı boyuyorsa en iyi boyayı 
yapması lazım. Yahut ütü yapı
yorsa en iyi ütüleyen olması veya 
ekmek satıyorsa, en iyi, en çok 
ekmeği onun satması lazım ·ki 
daha iyi işler ona öneıilebilsin. 

Bir de önemli olan Açıköğı·e
tim öğı·encilerinin kendi arala
rında çok iyi dayanışma yapma
lan gerekliliğidir. AÖF çok iyi 
bir baskı grubu haline gelebilir, 
Açıköğretim mezunlanmn hem 
AÖF'e hem de üniversiteye çok 
büyük katkıları olabilir. Parça
lanmadan, dayanışma içeıisinde 
olurlarsa hem AÖF' e hem de 
üniversiteye çok. büyük fayda 
sağlanabilir. 

IDksek lisans açabiliriz 

* İki yıllık önlisansı da kattığı
mızda şu anda dışarıda 300 bine 
yakın mezwıumuz var. Bu me
zunlarımız da önemli bir baskı 
grubu ve biz sizden 10 yıllık 

perspektifte bir vizyon istiyoruz. 
Acaba AÖF'te yüksek lisans eği
timi de yapabilir miyiz? 

Bana göre J\çıköğretim'de 

yüksek lisans eğitimi yapnıanıa
mız için hiç bir neden yok. Bn
mm içiıı belli kuralları, belli ku
nımları aşmamız gerekir. 
1982'de AÖF'ün knrıılnşuıida 
yaşadıklarımızı belki yeniden, 
belki de daha zorunu yaşama
mız gerekiyor. Aı1ıa şu var: Bi
linçli, doğru dürüst bir program 
çerçevesinde, belki diğer üniver
sitelerle ortak, belki yurt dışı 

üniversitelerin belli bölümleri 
ile ortak yüksek lisans eğitimi ya
pabiliriz. Böyle bir sistem içeıi
sinde yüksek lisans· eğitimi ver
memek için bir neden olmaya
cakur. Ayrıca bir komı daha var. 
Açıköğı·etim için yapmış oldu
ğtıımız öz eleştiri çen;:evesinde, 
Açıköğretim'in yeniden yapılan
ması konusunda çalışmalara 

başladık. Hedefimiz 2000 yılına 
kadar önlisans ve lisans prog
ramlarını tekrar gözden geçire
rek daha iyi eğitim olanağını ya
ratmaktır. 

* Belki de bir-ili sayı sonraki 
gazetemizde yeniden y.ıpılan

manın ayrıntılarını tekrar görü
şürüz ve arkadaşlarımıza bu 
müjdeyi de iletebiliriz. Ver
diğiniz bilgilerden dolayı teşek
kür ederiz. 



Uzaktan Eğitim 
•• • 
Unıverslte' de soru 
fabrikası: TAB 
Anadolu Üniversitesi Test .Araştırma Birimi, Açıköğretim, İktisat ve İşletme 
Fakülteleri sınavları için yılda yaklaşık 20 bin soru , diğer sınavlar için de 15 binden 
fazla soru üretiyor. Bu görünümü ile TAB, bir soru fabrikası gibi çalışmakta. 

Türkiye'deki en gelişmiş iki 
test biriminden biri olan 

Anadolu Üniversitesi Test Araş
tırma Birimi (TAB) 1985'den 
bu yana çalışmalarını aralıksız 

sürdürüyor. TAB, Ekim 1996'da 
altyapısını tamamladı ve isteni
len düzeydeki hizmet kapasitesi
ne 1997'de ulaşu. 

Test Araşnrma Biıimi Yöneti
cisi Öğ. Gr. Ayşegül Tokbudak, 
Birim'in Ekim 1996'da altyapısı
nı tamamlayarak çalışmalarına 
başladığını söyledi. Tokbudak, 
Birimin kunılma fikrinin, Açık
öğı·etim, İktisat ve İşletme Fakül
teleıi'nin sınav uygulamalarının 

Üniversite'nin kendisi tarafın
dan yapılması projesi ile başladı
ğını belirterek, Açıköğı·etim, İk
tisat ve İşletme Fakülteleri sınav 
sonılannın hazırlanması yanın

da, özellikle personel alımları 

konusunda isteyen kunıluşlara 
da hizmet verdiklerini kaydetti. 
Tokbudak; "Özellikle personel 
alımlan konusunda TAB, bir 
çok sınav hazırladı. Bunlara ör
nek olarak Vakıfbank 

Sınav sorulannın hazırlandığı soru banbsı bilgi,ayan 

Özürliiler için özel uygulama bir dizgi işlemine tabi t:unılma

TAB Yöneticisi Ayşegül Tok
budak, 1997-1998 öğretim yılın
da, soru sayılarında, sınav süre
lerinde ve özürlü öğrenciler için 
özel uygulama yapacaklarını ve 
bu konularda çalışmaların sür
düğünü sözlerine ekledi. 

Yılda 20 bin soru 

ve Erciyes Üniversite-~-----~ TAB'da her yıl Açıköğ-
si'ni sayabiliıiz" dedi. retim, İktisat ve İşletme 

Sınav sorularının 
hazırlanması 

Açıköğretim, İktisat 
ve İşletme Fakülteleıi 
sıııav sorularının ha
zırlanmasında, ders ki- TAB Yöneticisi 

Öğ.Gr. Ayşegül 

Fakülteleri ara sınav, dö
nem sonu ve bütünleme 
sınavları için yaklaşık 20 
bin sonınun hazırlandığı
nı kaydeden Ayşegül Tok
budak, "Binlerce soruyu 
tek bir havuzda toplamak 

istedik ve bu amaçla Biri
mimize som bankasi siste
mi kurduk. Soru bankası 

taplarının yazarları ya Tokbudak 
da editörleıinden belir-
li sayıda som istediklerini vurgu
layan Birim Yöneticisi Ayşegül 
Tokbudak, "Editör ya da yazar
lardan toplanan ham sorular, 
Biriın'deki 21 kişi tarafından uz
manlık alanlarına göre, eğitim, 
öğretim tekniği ve bilimsel açı
daıı redakte edilerek özel kont
rollere tabi tunılmaktadır" dedi. 

Tokbudak, sınav sorularınm 

hazırlanmasında üç aşama oldu
ğunu anlatarak, bunların ham 
sonı yazımı, eğitim-öğretim tek
niği açıdan değerlendirme ve bi
limsel redaksiyon aşamalan ol
duğumı söyledi. Bu aşamalar

dan geçen soruların Birim' deki 
bilgisayarların oluşnırduğu soru 
bankasında dijital ortama akta
nldığına değinen Tokbudak, 
bmıun için grafik ve yazı işleye
bilen bir bilgisayar yazılımının, 
Birimin kunıluş aşamasında Mi
marlık-Mühendislik Fakülte
si'ndeki öğretim üyeleri tarafın
dan yazıldığını belirtti. 

ile ürettiğimiz soruların kontrol
leıini daha kolay yapabiliyoruz" 
dedi. 

Tokbudak, sınav sorularının 

dizgisinin de Biıim'de gerçek
leştiıildiğini söyleyerek, matba
aya, baskıya hazır halde teslim 
ettiklerini ve matbaada yeniden 

dığını, Test Araştırma Biri
mi'nin Bilgisayar Araşnrma ve 
Uygulama Merkezi, AÖF Mer
kez Büro ve Anadolu Üniversite
si Basımevi ile ilişkide bulundu
ğıınu ifade etti. 

Otomatik soru seçme 

TAB Yönetici Yarduncısı Öğ. 
Gr. Aydın Zibel, TAB'ın soru ha
zırlama, sınav uygulama ve soru 
kağı tlarınm değerlendirilmesi 

konularında uzman kadrolara 
ve tekı1İk imkanlara sahip oldu
ğıınu belirtti. Anadolu Üniversi
tesi Açıköğretim, İktisat ve İşlet
me Fakülteleri'nin sınav sonı

larının hazırlanması yanında 

Üniversite bünyesiı1deki örgün 
eğitim veren fakültelerin ortak 
derslerinin sınavlarını ve çeşitli 

kuruluşlann müfettişlik, eleman 
alım ve yeterlik gibi sınavlarının 
da Birim tarafından organize 
edildiğini belirten Zibel, ileride
ki dönemde soru bankası ve iç 
güvenlik sonınunu tamamen or
tadan kaldıracak olan otomatik 
som seçme sistemleıinin kurula
cağını sözlerine ekledi. 
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İLETİŞİM UYDÜLARI İLE VERİ 
YAYINI VE VİDEO KONFERANS 

· Yediğimiz ekmek ve içtiğimiz su kadar bağımlı olduğumuz iletişim tek
nolojilerini etkin olarilk kullanmak, işlerimizi kolaylaştırmakla kalmayıp, 
her alanda verılecek eğitimi de kolaylaştırmaktadır. Eği(imde iletişim tek~ 
nolojilerinin kullanılması artık zorunlu hale gelmiştir. Kullanılan her yeni 
teknoloji, bir çok nedenle yeterli olm;ımakta ve kullanıcıları zorlamakta
dır. Kullanıcılar zaman kaybetmeden yoğun bilgiye ulaşmak istemekles 
dir .. Bunun sonucunda erişim. hızı yüksek ve kesintisiz iletişim teknoloji
lerinin s-eçimi büyük bir önem taşımaktadır. Ülkemizden bazı somut ör
nekler verildiğinde durum daha da kolay anlaşılacaktır. Bilfndiği gibi 
bankaların kendi i}ralarında ve merkez. ile veri iletişiminde mevcut tele-
fon hatlannın kullanılması doğal bir iletişim ________ _ 
yoludur. Son yıHarda hatlardakf trafiğin yo
ğunlaşması ve istenrneyen bazı iletişim ke
sintileri, bankatarı başka bir teknoloji kullan
maya zorlamıştır. Bugün bir çok banka, ileti
şim uyduları üzerinden VSAT (Very Small 
Aperture Terminal) sistemini kullanarak hiz
met vermektedir. Özellikle kredi kartları kul
lanımında1 merkez ile <1hıveriş yapılan yer 
;ırasında provizyon işlemi için bu yol daha 
sağlıklı olmaktadır. 

İ'rof. Dr. 
Mehmet KESiM 

AÖF Dekan Yrd. 

Ôrguneğitimde olduğu gibi, yaygın eğitimde 
de yeni Hetiiim teknolojilerine ihHyaç duyul
maktadır. Yaygın eğitimde öğrenci sayısının 
fazla olması ve bu öğrencilerin ülke genelin
de. değişik bölgelerde yaşaması, eğitim ve 
öğrenci hizme~eri için hızlı ve sağlıklı çö
zümlerin uygulanmasını gerektirmektedir. 
Ülkemizde yaklaşık olarak 600 bin öğrencisi --------• 
olan Açıkôğretım, İktisat ve İşletme Fakülteleri bvna bir örnek olarak ve-
rilebilir. Bı;ı Fakülteler1 öğrencilerine değişik hizmetler vermektedir. Ders 
kitaptarının yanısıra, dersler, yüzyüze verilen danışmanlık hizmetleri, bil
gişayar destekli eğitim programları ile desteklenmektedir. Ayrıca ülke ge
nelindeki 76 öğrenci bürosunda öğrencilerin kayıt, kabul1 kayıt yenileme, 
haberfeşrne ve kitap gönderme gibi işlemleri de yürütülmektedir. özet 
oli:ırak hem eğitim fa~rn de öğrenci hizmetlerinde bazı sıkıntıların yaşan~ 
<lığı bir gerçektir. 8u gibi problemlerin çözumü ancak yeni iletişim tek
nolojilerinin kullanılmasında yatmaktadır. 

· Veri Yayını (Data Broadcasting) 
Vedler, bilgisayar ortamı kullanılarak hazırlanmakta ve değişik şekillerde 
kullanıcıya gönderilmektedir. Bilgisayar çıkışına bir modem konularak ve 
telefon hatları kullanılarak alıcıya ulaşmak mümkündür. Bu yolla genel 
telefon trafiğine girildiği için, zaman zaman telefon santrallerindeki yo
ğunluktan dolayı, bilgi akış hızı yavaşlamaktadır. Veri yayını doğrudan 
uydu ile yapıldığında bu sakıncalar ortadan kalkmaktadır. Uydu ile yapı
lan veri yayını için, bilgisayar ortamında hazırlanan veriler bir kodlayıcı
dan geçirilir. Kodhınan veriler, sürekli yayın y.ıpan bir televizyon kanalı
nın vericisine bir modem veya bir radyolink ile gönderilir. Vericiye ula
şan veriler, televizyon sinyali içindeki Yatay Karartma Aralığı'na (Vertical 
Blanking lnterval- VBI) yerleştirilerek yayınlanır. Böylece·veri yayını için 
ayrı bir verici kullanılması gerekmez. Televizyon sinyali içinde kodlan• 
mış olarak yayınlanan veriler, herhangi bir televizyon alıcı anteni ile alı
nır. Anten kablosu1 içinde veri kodunu çözen bir kart bulunan bilgisaya
ra bağlandığında, yayınlanan veriler bilgisayar ekranında izlenir hale ge
lir. GünOmüzde bfr çok finans kuruluşv veri yayını ile birçok bilgiyi izle
yicilerinin hizm~ine sunmaktadır. Ayrıca gazererer ülkenin değişik böl
gelerinde gaz~e basarken, baskı bilgilerini bu yolla göndermektedirler. 
Bitgisayarbaşındaki kullanıcı, yayın ~ev.anı ettiği Sürece, istediği bilgiden 
istediği kadar yararlanabilmektedir. Lflkemizde kendi bilgisayarına sahip 
çok az sayıda Açıköğretim Fakültesi öğrencisi bulunmaktadır. Bu neden• 
le yakın bir gelecekte bu tür yayınlar bireysel olarak evlerde alınamaya
caktır. öncelikle bilgisayar destekli eğitim veren öğrenci merkezlerine bu 
tür bir yayın yapılabilir. Öğrenciler bu merkezlere daha önceden başvu
rup, kullanım saatleri alarak bu hizmetlerden yararlanabilirler. Merkez 
sayısı artınlarak1 daha çok öğrencinin bilgisayarları kullanması sağlana
bilir. Yardımcı ders programları, örnek problemler ve kitaplarda yer alan 
ünitelerle ilgili ek bilgiler bu şekilde öğrenciye ulaştırılabilir. Ayrıca aynı 
zamanda bürolarda öğrenci hizmeti veren görevlilere de bu yolla anın
da öğrencilere ilişkin bilgiler verilebilir. Sistem tek yönlü iletişim özellıği-
ne sahip olduğu için, iki yönlü bilgi akışı olmamaktadır. 

Video konferans 
relekonferans çeşitlerinden birisi de video konferanstır. Aynı mekanlarda 
bulunmayan kişi ve kişiler arasında sesli ve görüntülü bağlantı sağlana
rak, anında ve etkileşimli iletişim kurma yoludur. İletişim, mevcut telefon 
hatları üzerinden yapılabifdiği gibi, iletişim uyduları kullanılarak da 
yapılabilmektedir. En sa&_lıklı yol uyduların kullanılmasıdır. Bu tür bir 
deneme yayını Anadolu Universitesi ile Ankara arasında, il. Uluslararası 
Uzaktan Eğitim Sempozyum\! (4-8 Mayıs 1998) sırasında yapılmıştır. 
Dünya genelinde bazı üniversiteler ve iş çevreleri video konferansı yay
gın olarak kullanmaktadırlar. Maliyeti yüksek olmakla birlikte, uzaktan 
yüzyüze eğitimde oldukça etkili bir iletişim yoludur. Açıköğretim Fakül
tesi danışmanlık hlzmetleri1 zaman içinde ülke genelinde bu şekilde veri
lebilir. Eskişehir merkezli yayın yapıldığı takdirde, danışmanlık hizmetleri 
verilen illerde, öğrenciler canlı olarak verilen dersleri izleyebilir ve soru~ 
!ar sorabilirler. Video konferans sırasında, ders malzemeleri olarak bili~ 
nen tepegöz, slayt gibi araçlar da rahatlıkla kullanılabilir. 
Yukarıda açıklanan veri yayım ve video konferans gibi uzaktan eğitimde 
kullanılabilecek değişik yeni iletişim teknolojileri de vardır. Bu tek
nolojiler seçilirken1 yararlı olabilmesi için önceden iyi bir planlama yapıl
ması ve yayın içeriklerinin iyi belirlenmesi gerekmektedir. 
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AÖ[ ilk mezunlarından Cumhuriyet Üniversitesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. Güven Murat: 

AOF, yükseköğretimde okullaşma oranını yükseltmiştir 
Açıköğretimi tercih etmenizin 

nedeni nedir? 
Açıköğretim Fakültesi'niıı ilk 

öğrencileıindenim. Açıköğre
tim sistemi 1982-1983 eğitim-öğ
retim yılında Türk Yükseköğre
tim Sistemi'nde yerini almıştır. 
Açıköğretim sistemi hakkında 
herkesin olduğu gibi benim de 
fazla bir bilgim yoktu. Görsel ve 
işitsel medyadan ve yetkililerden 
edindiğimiz bilgiler ışığında, 
Açıköğretim Fakültesi'ne kayıt 
oldum. Bu fakülteyi tercih et
memdeki temel neden, her 
genç gibi yüksek öğrenim gör
me arzusu olmuştur. 

Akademik hayatınızdaAçıköğ
retim Fakültesi'nde aldığınız 
eğitimin bir katkısı oldu mu? 

Akademik hayatımın her aşa
masında, asistanlıktan doçentli
ğe kadar Açıköğretim Fakülte
si'ııde aldığım eğitimin büyük 
katkısı olmuştur. Herşeyden ön
ce bizim eğitim programımız di
ğer örgün eğitim veren fakülte
lerdeki eğitim programlanııdan 
çok farklı değil. Aynca, biz Tür
kiye'nin alanlannda otoıite ka
bul edilen öğretim üyeleıi tara
fından yazılan ders kitapların
dan faydalanma şansına sahip 
olduk. Bugfm bıı ders kitapları 
örgün eğitim veren fakülteler
deki öğrenciler tarafından da 
kullanılmaktadır. Hatta Açıköğ-

. retim Fakültesi mezunu olduğu-

mu öğrenen öğrenci
lerim benden özellik
le İktisat, Muhasebe, 
Matematik ve İstatis
tik ders kitaplarını is
temektedirler. Yine 
biz çok iyi hazırlan
mış ve alanlarında 
otorite olan öğretim 
üyelerinden televiz-

Doç. Dr. Güven; "Açıköğretim, ekonomik ve 
coğrafi nedenlerle örgün yükseköğretim 
hakkından faydalanamayan gençlere fırsat 
eşitliği sağlayarak, yeteneklerinin körelmesi
ni, işe yaramama duygusuna kapılmalarını 
önlemektedir" dedi. 

örgün yükseköğre
tim hakkından fay
dalanamayan genç
lere fırsat eşitliği sağ
layarak, yetenekleri
nin körelmesini, işe 
yaraman1a duygusu
na kapılmalarını ön-
lemektedir. Aynca, 
Açıköğretim kamu 

yon aracılığıyla ders dinledik. 
Aynca Akademik Danışmanlık 
hizmetiyle de öğretim üyeleıiyle 
yüz yüze, karşılıklı ders işleme 
fırsatı bulduk. Yüksek lisans ve 
doktora aşamasında da Açıköğ
retim' de aldığım derslerin bü
yük faydasını gördüm. 

Bir öğretim üyesi olarak, me
zunu olduğunuz Açıköğretim 
sistemi narencilerine neler öne
reb~? 

Öncelikle öğrenci arkadaşları
mın Açıköğı·etime yönelik yapı
lan haksız eleştirilere kulak ver
memelerini öneriıim. Açıköğre
timin eğitim anlayışı açısından 
derse devam etme zorunluluğu 
dışında örgün eğitim veren fa
kültelerden önemli bir farkı 
yok. Bugün Açıköğı·etiın, diğer 
fakülteler gibi öğrencilere iş bul
mak için gerekli bilgileri aktar
maktadır. Bu bilgileri alarak, 
kendileri için en iyi şekilde kul
lanmak öğrenci arkadaşlarımı
zın inisiyatiflerine kalmaktadır. 
Bu nedenle, öğı·enci arkadaşla-

nmıza ezbercilikten kaçınarak 
sistemli çalışmalarını ve araştır
macı olmalarını tavsiye edeıim. 
Bu, hem kendi başarılan hem 
de mensubu oldukları Açıköğre
timin başansı için gereklidir. 

Bir Akademisyen olarak Açı
köğretimin lürk e ~·tim siste
mindeki yerini d~rfendirir mi-
siniz? . 

Bu ülkede sosyo-ekoriomik 
kalkmmanın gerçekleştirilme
sinde fiziki sem1ayeııin yanında 
beşeıi sermayenin varlığı da in
kar edilemez bir gerçektir. Beşe
ri sermaye de eğitim görmüş va
sıflı İı}San gücünü kapsamakta
dır. Ulkemiz gibi gelişmekte 
olan ülkelerde, iyi eğitilıniş vasıf
lı insan gücünün yetiştirilmesi 
için yükseköğretimde fırsat eşit
liği sağlanmalıdır. Aksi halde 
toplumda fırsat eşitliğini yakala
yamadığı için, çok sayıda insa
nın yetenekleri körelmekte ve 
onlar işe yaramil)na duygusuna 
kapılmaktadır. Işte Açıköğı·etim 
ekonomik ve coğrafi nedenlerle 

kesiminde çalışan kamu görevli
leıinin kademe ilerlemesi ve ter
fi şeklinde mesleki ınobilitesini 
de artıımaktadır. Bunların 
yanısıra Açıköğı·etim, Türkiye'
de yükseköğretiınde okullaşma 
oranını yükseltmektedir. Açık
öğretimin yaklaşık 15 yıllık 
mazisi, yukarıda anlattıklarımızı 
doğrulayan bir gelişmeyi bera
berinde getirmiştir. 
Açıköğretim sisteminin daha 

da başarılı olabilmesi için; 
gelişen toplumumuzun, 
yaşadığımız teknoloji çağının ve 
günümüzde karşılaşılan küresel
leşme ve entegrasyon süreç
lerinin beraberinde getirdiği 
yeni ihtiyaçlara uygun insan 
gücünü yetiştirebilecek bir 
yapıya kavuşturulması gerek
lidir. Açıköğretim sisteminin 
mevcut alt yapısı bunu gerçek
leştirebilecek bir konumdadır. 
Sözlerimi bilirirkcn Açıköğ
retim sisteminin Türk eğitim sis
temine kazandırılmasında kat
kısı olan herkese şükı·anlanmı 
sunarım. 
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A~ıköğretim öğrencisi ne diyor? 
Merhaba, 
Ben Açıköğretim öğrencile

rinden sadece biıiyim. Iktisat Fa
kültesi Kamu Ycineıimi Bölümü
ne 1995-1996 döneminde kayıt 
yaptırdım. Ders kitaplarına çalı
şırken, hem akademik danış
manlık derslerine katıldım hem 
de televizyon programlarını ta
kip ettim. Bu süreç benim için 
çok yoğun geçti. Kafam kaıma 
kaı·ışık oldu diyebiliıim. Ara sı
nav ve yıl sonu sınavına kadar 
bütün kitapları tek tek çalışacak
sınız, ayıu zamanda da tekı-ar 
edeceksiniz. Bütün konulan, ki
tapları ayrıntılı olarak tekrar 
edebilmek şöyle dursım, bir kaç 
tane fasikülün kapağını bile aça
madun. Oysa ben bir yerlerde 
de çalışmıyorum. Ve dersler ba
na göre bazı kimselerin söyledi
ği gibi hiç de kolay değil. Dersle
ri çalışırken bu bir yıllık sürenin 
nasıl geçtiğini anlayamadım bi
le. 

Üniversite sınavlarını kazan
manın çok zor olduğunu ve öğ
rencileıin bu sınavlara girerken 
büyük bir psikolojik baskı altın
da kaldıklaımı düşünüyorum. 
Bazı insanlann 'okuyup da ne 
olacaksın' yaklaşımına, diğerle
rinin 'ne varsa okumakta var' 
yaklaşımına manız kalıyoruz. 
Ama ben Açıköğretim öğrencisi 
olmaktan gurur duyuyorum. 
Çünkü hem kitaplanmız hem 
de televizyon programlarımız 
uzaktan öğı·eıim sistemine göre 
o kadar titizlikle hazırlanmı ki, 
hem ben hem de eu·afımdaki ki
şiler anlamakta hiçbir zorluk 

çekmiyoruz. Televizyon prog
ramlaı"Inı izlerken derslerimizi 
anlatan değerli öğretim eleman
ları mu olduğunu görüyoruz. 
Ders kitaplan da keza öyle. Bun
Jaı· sadece bana yansıyanlar, gö
rebildiklerim. Açıköğretimin 
göremediğim daha pek çok fa
aliyeti var sanıyorum. Bana tele
vizyonun kaı·şısına geçip ders 
dinlemek son derece keyif veri
yor. Açıköğretimin milyonlarca 
insana eğitim fırsatı verdiğini 
düşünüyor ve bunu göremeyen
lere şaşırıyorum. Toplumda ge
nel olarak yaygınlaşmış bir dü
şünce var: Yüzyüze eğitim olma
dan üniversite eğitiminin ger
çekleşemeyeceği düşüncesi. Dı
şarıdan eğitimi üniversite eğiti
mi olarak kabul etmiyorlar. An
cak bazı üniversitelerde zaten 
devam zorunluluğu yok. Bana 
göre bazı derslerde zaten yüzyü
ze eğitim gereksiz. Kişi kendi ça
basıyla da bunu başarabilir. An
cak laboratııar ya da atölye gibi 
uygulamalarda bu gerekli. 

Benim düşüncem Açıköğre
tim sisteminden daha fazla sayı
da öğı·encinin yararlanabilmesi. 
Böylelikle daha fazla kişiye eği
tim fırsatı ve eğitimde fırsat eşit
liği yaraulacak. Çünkü gerçek
ten eğitilmesi gereken bir toplu
muz. 

Bazı kimselerin Açıkö·ğı·etimi 
hor görmesi beni çok üzüyor. 
Çünkü ben bu bölümü kendi ça
balarımla kazandım. Ben de 
herkes gibi üniversite sınavları
na girdim. Tercih sı!"alan1ası 
yaptım. Puamma göre OSYM: ta-

rafından yerleştirildim. Sınavla
ra çalışırken verdiğim çabayı da 
ben bilirim. 

Önceleri Açıköğretim sistemi
ni ben de tam olarak bilmiyor
dum. Ama ortaokul ve lise sırala
rında hocalarımız dahil olmak 
üzere kimseden fazla yardım gö
remediğimi hatırlıyorum. Bu 
yüzden hep değişik kitaplar oku
yarak, değişik konularda araştır
ma yaparak kendi kendimi yetiş
tirmeye çalıştım. Bilmediğim ko
nular olduğu zaman da merak 
ederek etı·afımdaki kişilere sora
rak öğı·enmeye çalıştım. Çünkü 
ille de bilmediğimiz şeyleıi ho
calarımızdan öğı·enmek gerek
mez. Bütün bu düşündükleıim 
çerçevesinde Açıköğı·etim siste
minin başarılı bir sistem olduğıı
na inamyonım. Aslında sistem 
adına yola çıkacak olursak, han
gi sistem olursa olsun, gereJ< yö
netim gerek eğitiın-öğı·etim ge
rekse ekonomik uygulamalarda 
bence önemli olan başanlı ola
bilmek, topluma yarar sağlaya
bilmektir. 
Eğitim sistemi içerisinde ben

ce üniversite bir anahtardır. 
Diploma vermekteki amaç eğer 
sadece etiket vermekse, alınmış 
olan diplomanın da hiç bir öne
mi yoktur. Bir insan haııgi dalda 
eğitim görürse görsün, hangi 
meslekle uğraşırsa uğraşsın ken
disini çağın gereklerine göre ye
tişlirebilmeli, sürekli olarak aı·aş
tırma yapmalı ve kendini gelişti
rebilınelidiı . 
Açıköğretim haber bülteni eli

me geçince gerçekten çok sevin-

dim. Çünkü en azındaı1 söyle
mek istediklerimi dile getirebile
ceğim birileri var artık karşımda 
diye düşünmeye başladım ve 
okul adına, sistem adına birileri
nin daha fazla çaba harcaması 
gerektiğine inandım. 

Kısacası söylemek istediğim, 
bu konuda diğer insanların dü
şüncelerinin olumlu yönde de
ğiştiıilınesi için Açıköğı·etim '!ile
ri daha ön plana çıkaracak, hem 
fakültemiz hem de eğitim-öğı·e
tim sistemimiz adına gerek ho
calanmızın gerekse yardımcı ol
mak isteyen arkadaşlaım katıla
cağı her türlü çabaya aktif ola
rak destek vermek istediğimi be
lirtmek isterim. Tabi bu konnda 
sizleıin önderliğinizde ve birlik 
içerisinde daha veıimli çalışma
lar yapabileceğimizi düşünüyo
nım. Bu açıdan bu gazetenin 
bizleri bir adım daha birbirimi
ze yakınlaştıracağına inamyor ve 
bundan sonraki çalışmalanmz
da sizlere başarılar diliyonım. 
Renan SANCAK 

******** 
1993-94 Eğitim ve öğı·etim yı

lında Açıköğretim Fakültesi Li
sans Tamamlama Progı·amına 
katılaı-ak 1 yılda mezun oldum. 

Bu mektubu yazmamdaki asıl 
n~den sizlere olan teşekkür bor
cumu dile getirmek. Çünkü sı
navlara hazırlandığım aylar bo
yunca, göndermiş oldnğıımız ki
taplann tümüne satır satır çalış
tım ve özümsedim. O zamana 
kadar, Açıköğı·etimin nasıl bir 

sistem olduğunu ve ne amaçla 
ortaya çıkuğını bilmiyordum. 
Ancak, Açıköğretimin ciddi bir 
sistem olduğıınu ve siz değerli 
eğitimcileıimizin bizlerin eline, 
gözüne, kulağına değin gönder
diği bir eğitim ve öğretim hiz
meti olduğunn çok iyi anladım. 
Bu nedenle sizlere minnet borç
lu olduğıımuzu dile getirmek is
tiyonım. 

Ben, sizler tarafından hazırla
nan kitapları salt smavlan verip, 
mezun olmak amacıyla okuma
dnn. Onları derse girdiğim sınıf
larda hayata geçirdim, on yıllık 
meslek yaşamımdan soma au
lım yaptım. Kitaplardaki örnek
leri geliştirip, öğrenciye götür
düğün} zan1an takdirle karşılaıı
dnn. Oğrencilerden; "öğı·etme
niın bu güzel sınavları nasıl ha
zırlıyorsunuz? Bu sınavlar çok 
fazla ilgimizi çekiyor" tün-ınde 
sözlerle karşılaştım. ~taplarımı 
onlara gösterdim, üniversite
mizle ilgili bilgileıi onlara ~tar
dım. Dolayasıyla onların da· üni
versitemiz bünyesine kaulınasını 
arzu ettim. 

Lisans Tamamlaına Progran11-
nın her aşaınasında ve gönder
diğiniz içt~ ve yönlendirici 
mektuplaı·ınızdaı1 ve bültenleri
nizden dolayı sizlere minnet 
borcumu bir kez dal1a dile getir
mek istedim. En derin say
gılarımla. 

Hacer Fatma lJLUÇAY . 
Ereğli Lisesi Iııgilizcc Oğret

meni 
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A~ıköğretimde video konferans sistemi 
U

zaktan eğitim uygulamala
rının etkinliğini iletişim 

ve bilgisayar teknolojisin
den yararlanarak arttırmak için 
sürdürülen çalışmalardan birisi 
olan, Anadolu Üniversitesi Açı
köğretim Fakültesi tarafından 

gerçekleş tirilen Video Konfe
rans Merkezi hizmete girdi. 

AÖF Dekanı Prof. Dr. Ali Ek
rem Özkul yaptığı açıklamada, 
Anadolu Üniversitesi Kongre 
Merkezi'ndeki özel amaçlı bir 
salonun Video Konferans Mer
kezi olarak düzenlendiğini, iki 
adet VTEL TC 1000 gnıp video 
konferans sistemi ile, bir adet. 
l l 7S portatif video konferans 
sisteminin, bu merkezin donanı
mını oluşturduğunu söyledi. Sa
dece donanım maliyetinin 40 
bin Amerikan Dolan civarında 
olduğunu belirten Prof. Dr. Öz
kul, Video Konferans Merke
zi'nin, Bilgisayar Araştırma ve 
Uygulama Merkezi ve Eskişehir 
Tepebaşı PTT'si ile özel bir hat 

Açıköğretim 

Büroları' nda video 
konferans sistemi 
kurulması ve 
öğrencilerin derslere 
aktif katılımının 
sağlanması için 
çalışmalar yapılıyor. 

yapılan III. İnternet Konferan
sı'nın izlenmesinde de Video 
Konferans Merkezi kullanıldı. 

25 Kasım 1997 tarihinde Yı·d. 
Doç. Dr. Veysi İşler'in OD
TÜ'den verdiği "lntroduction to 
Computer Graphics" dersi ile 26 
Kasım 1997'de Prof. Dr. Alnığ 
İftar tarafından Anadolu Üni-

Üniversite Wnetim Kurulu'naAÖF Dekanı Prof Dr. Ali Ekrem Öz.kul video konferans bağlantısı 
ile "sanal üye" olarak katıldı; video konferans hakkında Kurul üyelerine bilgi verdi. 

Üniversitisi'nin ısu (Intemati
onal Space University) içindeki 
etkinliğinin arttırılması. 

Yönetim Kurulu'nda sanal 
üye 

Uzaktan öğretimde yüzyüze 
ders olanağı sağlayan video kon
ferans sistemi, AÖF Dekanı 
Prof. Dr. Ali Ekrem Özkul tara
fından Anadolu Üniversitesi Yö
netim Kunılu'nda 14 Nisan'da 
tanıtıldı. Özkul, Yönetim Kuru
lu toplantısına Osmangazi Üni
versitesi'nden "sanal üye" olarak 
katıldı ve sistem hakkında bilgi 
verdi. 

Yönetim Kurulu'nda video kon
ferans sisteminin Türkiye'deki 
en gelişmiş uygulamasının Üni
versitemizde gerçekleştiğine işa
ret etti. 

İki gün süren video konfe
rans 

sikliği hissedilen konunun 'etki
leşim' olduğunu belirterek, "U
zaktan eğitimde yüzyüze iletişi

mi ikame ettirebilmek, video 
konferans sistemi ile etkileşimi 
artırabilmek, öğı·encilerin, ders 
anlatan öğretim elemanına soru 
sorup yanıtfannı alabilmek 
mümkündür. Video konferans 
sistemi, uzaktan eğitimde aktif 
öğretim imkanı sunmakta. Ders 
işlemede yüzyüze etkileşimi sağ
layan en ucuz teknoloji. Bu sis
temden Açıköğretimde yarar
lanmak için çalışmalar yapıyo

ruz" dedi. 

Rektör Ataç, il. Uzaktan Eğitim Sempozyumu'na 
video konferans bağlantısı ile katılarak bir 

kom.ışına yaptı. 

versitesi'nden ve
rilen "Linear Qu
adratic Optimal 
OLitputFeedback 
Problem" dersle
ri video konfe
rans yöntemiyle 
başarıyla verildi. 
AÖF tarafından 
kurulan Video 
Konferans Mer
kezi 'ndeki video 
konferans tekno
lojisinin şu alan
larda kullanılma
sı planlanıyor: 

Açıköğretim sis
teminin etkinliği
nin video konfe-

Özkul, video konferans siste
minden AÖF, İktisat ve İşletme 
Fakülteleri'nin uzaktan öğretim 
uygulamalannda yararlanacağı
nı söyledi. Özkul, video konfe
rans sisteminin uzaktan eğitim
de kullanılan bir teknoloji oldu
ğunu, iki yönlü ses ve 
sıkıştırılmış görüntü aktarımı 
esasına dayandığını ve naklen 
yapılacak 1V yayınından çok.da
ha düşük maliyete kurulabildiği
ni belirtti. Özkul, yayınm Os
mangazi Üniversitesi'nden ya
pılmasının bir örnek uygulama 
olduğunu, ayın yayının dünya
nın herhangi bir yerinden de ya
pılabileceğini vurguladı. Özkul, 

Ankara Başkent Öğı·etrnene
vi'nde 4-8 Mayıs tarihleri arasın
da düzenlenen il. Uluslararası 
Uzaktan Eğitim Sempozyu
mu'nda Eskişehir ile Ankara 
arasında video konferans bağ

lanusı yapıldı. Bu bağlantı ile 
Sempozyum'un açılış törenine 
Rektör Prof. Dr. Engin Ataç, Es
kişehir' den katılarak bir konuş
ma yaptı ve Anadolu Üniversite
si'nin uzaktan eğitime katkılan
nı anlattı. Aynca video konfe
rans bağlantısı sayesinde Anado
lu Üniversitesi'nde öğretim ele
manları da Ankara' daki sempoz
yumu iki gün boyunca canlı ola
rak izledi. 

Dekan Özkul, "AÖF Büroları
nın eğitim ve uygulama merkezi 
olmasını istiyoruz. Bu nedenle 
büroların · video konferans siste
mine geçmesi gerekli. Böylece 
bürolarımızdaki video konfe
rans sistemi kanalıyla öğı·encile
rin derslerini izleyebilmeleri ve 
eğitim sürecine aktif olarak ka
ulması sağlanmış olacaktır. Öğ
renci dersini izlerken, sorulan 
olcluğunda,_ anında öğretim ele
manına iletebilecek ve yanıtını 
anında alabilecektir. Bürolarda 
ileri teknolojiyi en etkin biçim
de uygulamakta birinci hedef vi
deo konferans sistemidir. Bu sis
temini bürolaıımıza ·da yaygın
laştırmak içi!1 çalışacağız" dedi. 

bağlantısının kunılduğunu ifa
de etti. 

Pilot _ _pr~)je olar~ YÖK tarafın
dan TUBITAK-BILTEN aracılı
ğıyla ilk bağlantı ULAKNET 
omurgası üzerinden Ankara-Es
kişehir arasında ODTÜ ile ger
çekleştirildi. 

25-26 Kasım 1997 tarihlerinde 

rans teknolojisi ile desteklenme
si; üniversitemiz ile diğer üniver
siteler arasında bilimsel işbirliği
nin arttırılması; Anadolu Üni
versitesi ile Avrupa ve Ameri
ka'daki üniversiteler arasında iş
birliği kurulması; KK T.C. ve di
ğer Türki Cumhuriyetlere eği
tim desteği verilmesi ve Anadolu 

Uzaktan eğitim.de video kon
ferans sistemi 

Uzaktan eğitimde, video kon
ferans sistemi gelişmiş ülkelerde 
etkin olarak kullanılmakta. 
Komı ile ilgili olarak AÖF De

kanı Prof. Dr. Ali Ekrem Özkul, 
uzaktan eğitimde en büyük ek-

il. Uzaktan Eğitim Sempozyumu 
Türkiye il. Uzaktan Eğitim Sempozyuoıu'nda düzenlenen Bilgiye 
Erişim Teknolojileri Fıian'nda Açıköğretim Fakültesi bir stand kurdu. 
Eskişehir-Ankara ar.ısında iki gün boyunca video konferans bağlantısı 
gerçekleştirildi. Sempozyumdaki bildirilerde Anadolu Üniversitesi'nin 
uz.aktan eğitime yaptığı katkılar üzerinde duruldu. 

N
ıköğretim Fakültesi, 4-8 Mayıs 
998 tarihleri arasında, Milli 
ğitim Bakanlığı Film Radyo 

Televizyonla Eğitim Başkanlığı 
(FRTEB) ve Uzaktan Eğitim Vak
fı'nın işbirliği ile Ankara Başkent Öğ
retmenevi'nde düzenlenen Türkiye 
Ikinci Uzaktan Eğitim Sempozyu
mu'na kauldı. 

Standı 'nı da ziyaret_ ederek Dekan 
Prof. Dr. Ali Ekrem Ozkul'daıı Açık
öğretime ilişkin bilgi aldı. Sempoz
yum'un açılı~ından başlayarak iki 
gün boyunq. Universitemiz ile Anka
ra Başkent Oğretnıenevi arasında vi
deo konferans bağlanusı kuruldu ve 
Sempozyum Eskişehir' den de canlı 
olarak izlendi. 

stanclta, Açıköğı·etim, İktisat ve İşlet
me Fakülteleri'nin çeşitli uygulama
ları sergilendi. Bu uygulanıalar: Bası
lı ders materyalleri, televizyon eğitim 
programları, bilınsayaı· destekli eği
tim mateıyalleri, Interııet hizmetleri 
ve video konferans sisteminden oluş
maktaydı. 

Türkiye il. Uluslaraı·ası Uzaktan 
Eğitim Sempozyumu'na 18 ülkeden 
80 bilim insanı 64 bildiri sundu. Ala
nında dünyaca ünlü 8 çağrılı konuk 
da uzaktan eğitim konusundaki ye
nilil<leri ve uygulamalaı·ı anlattılar . 

Sempozyum'un açılı§ konuşmasını yapan 
Başbakan Yardımcısı Bülent Ecevit, fuardaki AÔF 
standını da ziyaret ederek Dekan Prof. Dr. Ali 

Ekrem Ôzkul'dan bilgi aldı. 

Sempozyum'un açılış konuşmasını 
yapan Başbakan Yaı:dımcısı Bülent 
Ecevit, Anadolu Universitesi'nin 
Türkiye'deki uzaktan eğitimin yerleş
mesi ve yaygınlaşmasında büyük rol 
oynadığına değinerek, uzaktan öğre
timin ülkeler için aı·uk kaçınılmaz 
bir eğitim sistemi olduğunu belir~ti. 
Ecevit, konuşmasından sonra AOF 

Sempozyum kapsamında yurt için
den ve yurt dışından çeşitli bilima
damları ve uzaktan eğitim kuruluşla
rı, uzaktan eğitim kavramını ve uzak
tan eğitim uygulaınalarını tartışular. 
Sempozyum süresince gerçekleştiri
len Bilgiye Eıişim l;_'eknolojileri Fu
an'nda, Anadolu üniversitesi Açı

.köğretim Fakültesi'nin kurduğu 

Sempozyum'un Bilim Kunılu'nda 
üniversitemizden Prof. Dr. Ali Ek
rem Özkul, Prof. Dr. Uğur Demiray 
ve Prof. Dı. Murat Baı·kan; Danış
maıılık Kurulu'nda Prof. Dr. Yılmaz 
Büy(ıkerşen, Prof. Dr. Tahir Özgü, 
Prof. Dr. Ayhan Hakan, Prof. Dr. 
Hikmet Seçim ve Prof. Dr. Dursun 
Gökdağ görev yaptılar, öğretim 
üyeleıimiz bildiriler sundular. 


